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Šiandien yra svarbi diena – pradedame dar vieną Europos piliečių forumą, šįsyk – energijos vartojimo 
efektyvumo klausimais.  Tai dar vienas svarbus žingsnis šioje unikalioje kelionėje, kurią kartu su 
žmonėmis iš visų Europos kampelių pradėjome Konferencija dėl Europos ateities. Nuo tada uoliai 
kuriame novatorišką demokratinę ekosistemą. Pernai surengėme piliečių forumus trimis klausimais: 
maisto švaistymo, virtualiųjų pasaulių ir mobilumo mokymosi tikslais. Visi šie forumai buvo be galo 
svarbūs politikos iniciatyvoms. Žengdami šiuo taku siekėme ne tik paskatinti viešus svarstymus bei 
priartinti institucijas prie piliečių, tačiau ir iš tikrųjų įpinti piliečių balsus į mūsų politikos formavimo 
audeklą. 

Konferencija dėl Europos ateities buvo novatoriška dalyvaujamosios ir svarstomosios demokratijos 
iniciatyva. Ji paskatino tūkstančius europiečių dalyvauti prasmingose diskusijose apie tai, ko jie iš ES tikisi 
ir kokioje ES svajoja gyventi. Įžvalgos, kuriomis piliečiai su mumis pasidalijo, yra tiesiog neįkainojamos: jos 
daro didelį poveikį mūsų supratimui ir požiūriui į tai, kaip kurti darnesnę, atsparesnę, perspektyvesnę 
Europą. Puoselėdami šią nuolatinio dalyvavimo ir bendradarbiavimo dvasią pradedame Europos piliečių 
forumą energijos vartojimo efektyvumo klausimais. 

Tačiau kas iš tiesų yra šie forumai? Kaip jie veikia? Visų pirma, Europos piliečių forumai – tai novatoriška, 
saugi ir skaidri svarstomosios demokratijos erdvė. Forumai suburia skirtingų kartų ir pačios įvairiausios 
gyvenimo patirties turinčius europiečius, kad jie aptartų, apsvarstytų tam tikrų politikos sričių klausimus 
ir pasidalytų savo idėjomis. Forumai nėra konsultaciniai organai. Jų tikslas – įgalinti piliečius. Čia jie gali 
ypač greitai susipažinti su nagrinėjama tema, ją apsvarstyti ir pateikti savo idėjas bei pasiūlymus. Būtent 
taip piliečiai gali daryti poveikį ES politikai. Stengiamės kuo geriau išnaudoti šią dinamišką erdvę tarp 
rinkimų. Stipriname mūsų atstovaujamąją demokratiją. Balsuoti – be galo svarbu ir aš raginu visus ateiti į 
artėjančius Europos Parlamento rinkimus. Vis dėlto neturėtume susiaurinti savo demokratijos iki šio 
vienintelio veiksmo kas keletą metų. 

Forumo dalyviai atrenkami pagal griežtą atsitiktinės atrankos tvarką. Taip užtikrinama, kad būtų 
atstovaujamos įvairios demografinės grupės – pagal amžių, gyvenamąją vietą (iš visų valstybių narių, tiek 
miestų, tiek kaimo vietovių), socialinę ir ekonominę padėtį bei išsilavinimo lygį. Ši įvairovė labai svarbi 
našioms diskusijoms ir rezultatams, nes užtikrina daugybę perspektyvų ir skirtingą patirtį. Vis dėlto 
jaunesnių žmonių atrenkame šiek tiek daugiau: bent trečdalį kiekvienos grupės sudaro 16–25 metų 
jaunuoliai, kaip ir Konferencijoje dėl Europos ateities. 

Europos piliečių forumas energijos vartojimo efektyvumo klausimais pradedamas pačiu laiku. Europa 
susiduria su dvilypiu iššūkiu – tiek klimato kaitos, tiek energetinio saugumo, todėl dabar kaip niekad 
reikia inovatyvių ir tvarių sprendimų. Šis forumas suteiks piliečiams galimybę išsakyti savo idėjas, 
rūpesčius ir vizijas, kaip pasiekti, kad Europoje energija būtų vartojama dar efektyviau. Jų indėlis padės 



 

 

ES siekti mažinti energijos suvartojimą, pereiti prie švarios energijos šaltinių ir užtikrinti tvarią ateitį 
visiems. 

Ši kuriama nauja demokratinė ekosistema rodo mūsų įsipareigojimą ne tik išklausyti savo piliečių 
pasiūlymus, bet ir imtis jais paremtų veiksmų. Tai atspindi mūsų tikėjimą bendros skirtingų kartų 
išminties galia bei dalyvaujamosios demokratijos vaidmeniu formuojant įtraukesnę, teisingesnę ir įvairius 
Europos gyventojų siekius geriau atspindinčią politiką. Daug girdime apie tai, kad piliečiai turi pasitikėti 
politikais. Mano, kaip buvusios merės, patirtis man sako, kad ir mes, politikai, turime pasitikėti piliečiais. 
Todėl visus raginu mus stebėti, nes dialogas turi būti abišalis. 

Dabar, kai pradedame Piliečių forumą energijos vartojimo efektyvumo klausimais, norėčiau dar kartą 
pasakyti, kad tai – daug daugiau nei vien diskusijų forumas ar tikslinė grupė. Turime parodyti, kad 
demokratija gali duoti naudos piliečiams ne tik veikdama pagal rezultatus, bet ir pasitelkdama patikimą 
grįžtamojo ryšio mechanizmą. Piliečiai, kurie, aukodami savo laiką, prisideda prie politikos formavimo, 
nusipelno iš mūsų sulaukti grįžtamojo ryšio. Turime pas juos sugrįžti ir papasakoti, ką nuveikėme su jų 
vertingais pasiūlymais.  

Piliečių forumai – drąsus žingsnis atviresnės, demokratiškesnės dalyvaujamosios ir į piliečius orientuotos 
Europos Sąjungos link. Forumų paskirtis – visiems suteikti galimybę aktyviai dalyvauti kuriant bendrą 
ateitį ir užtikrinti, kad rytdienos Europa būtų kuriama ne tik žmonėms, bet ir su žmonėmis. Ir ypač 
įtraukiant asmenis, kurie antraip gal nedalyvautų tokiame procese. Štai kodėl toks svarbus atsitiktinės 
atrankos principas. 

Ateinančiomis savaitėmis pasinersime į forumo darbus, tačiau turime ir toliau puoselėti 
bendradarbiavimo ir įsitraukimo dvasią, kuri visada buvo skiriamasis mūsų veiklos požymis. Drauge mes 
galime nutiesti kelią į tvaresnę, efektyviau energiją vartojančią ir atsparesnę Europą. O ateityje mūsų 
laukia ir daugiau forumų! 
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